
Zápis ze shromáždění delegátů SDH, konaného v sobotu 21. března 2015 v Košťálově 
 
 Shromáždění bylo zahájeno českou státní hymnou v 9 hod. 10 min. 
 
 Shromáždění zahájil starosta SDH Košťálov br. Miroslav Doškař, který předal slovo 
starostce obce Košťálov paní Věře Cincibusové. V krátké zdravici přivítala všechny přítomné 
v obci Košťálov a popřála jednání zdárný průběh. 
 
 Slova se pak ujal náměstek starosty OSH br. Ladislav Jiřička, který nejprve přivítal 
všechny hosty (uvádím bez titulů): Vladimíra Mastníka za Liberecký kraj, Rudolfa Broulíka a 
Františka Molnára za oddělení krizového řízení Libereckého kraje,  Lenku Cincibusovou, 
starostku obce Košťálov,  Milana Havlíka, místostarostu obce Košťálov, Milana Navrátila, 
starostu KSH Libereckého kraje, Jiřinu Brychcí, starostku OSH Jablonec nad Nisou, Věru 
Hudákovou za OSH Česká Lípa, Vladimíra Maxu, starostu OSH Liberec, Pavla Vejnara za 
aktiv Zasloužilých hasičů Libereckého kraje, Jaroslava Víznera, náměstka ředitele HZS 
Libereckého kraje, Pavla Štěpánka za HZS Územní odbor Semily, Jaroslavu Havlíčkovou za 
HVP, a.s., Věru Nutilovou, redaktorku Hasičských novin, Františka Malého za Krajskou 
odbornou radu kontrolní a revizní, dále starostky a starosty obcí přispívající jako kolektivní 
členové OSH a všechny přítomné Zasloužilé hasiče. 
 
 Po přivítání hostů následoval přípitek pronesený starostou SDH Košťálov br. 
Doškařem. Řízení shromáždění se dále ujal místostarosta OSH br. Ladislav Jiřička. Chvilkou 
ticha byla uctěna památka sester a bratrů, kteří se dnešního dne nedožili a v poslední době nás 
opustili.  
 Zapisovatelem shromáždění byl určen br. Milan Mlejnek. 
 Br. Jiří Koželuh seznámil přítomné s počtem přítomných delegátů. Ze 133 pozvaných 
se účastní 114. Jednání je usnášení schopné. Br. Starosta Miksánek pak seznámil s návrhem 
pracovního předsednictva: br. Miksánek, br. Jiřička, br. Koželuh, br. Bachtík, br. Adametz, br. 
Doškař, br. Soukup, br. Mlejnek. Za hosty: paní starostka Cincibusová, pan Vladimír Mastník 
a pan Jaroslav Vízner. Pracovní předsednictvo bylo schváleno. 
 Do mandátové komise navrženi: br. Koželuh, br. Vejnar, br. Mlejnek, br. Medek, br. 
Urbánek, br. Šalda a ses. Vejnarová – odsouhlaseno. 
 Do volební komise navrženi: br. Hýbl, br. Drešer, br. Otmar, br. Řehák a br. Švejda – 
odsouhlaseno. 
 Do návrhové komise navrženi: br. Louda, br. Vrána, br. Matyáš – odsouhlaseno. 
 
Zprávu o činnosti OSH od minulého shromáždění, konaného v roce 2010 v Bradlecké Lhotě, 
přednesel starosta OSH br. Miloslav Miksánek: 
 
Seznámil se stavem členské základny, která mírně narostla, a to zejména v řadách mládeže, což je chvályhodné.  
Výkonný výbor během volebního období opustili zemřelí členové br. Krafek z Poniklé a br. Lukeš z Vysokého nad 
Jizerou.  
Uplynulé období bylo co se týče činnosti stabilizované s ohledem na vliv ekonomické situace a dopady do 
finanční situace. OSH má zatím dostatek  finančních zdrojů. Příjmy jsou zejména z členských příspěvků, grantů a 
dotací a nakonec i z vlastních obchodních aktivit OSH. Zde patří velký dík Krajskému úřadu Libereckého kraje 
zejména za každoroční dotaci na mzdy a provoz OSH.  
Byly podány informace z oblasti finančních příjmů a vydání v každém z pěti uplynulých let. Za pět let bylo 
dosaženo kladného salda ve výši více jak půl milionu Kč. 
Významnými zdroji finančních příjmů jsou tedy granty Libereckého kraje, ale  i granty Ministerstva vnitra a 
Ministerstva mládeže, školství a tělovýchovy (prostřednictvím našeho ústředí). Díky těmto financím jsme 
hospodařili po celé období vcelku bez problémů. Kromě odvedených členských přípěvků našich členů a těchto 
jmenovaných dotací nám pomáhají také provize a příspěvky Hasičské vzájemné pojišťovny, a.s. a příspěvky 
kolektivních členů z řad obcí. Všem patří poděkování. 



Přímo do sborů odešlo během pěti let z grantů MŠMT více než 700 tisíc korun. 
Mezi hlavní výdaje patří: pořádání soutěží, odvody příspěvků ústředí, mzdy, nájemné, energie a doprava. V roce 
2014 to bylo také uspořádání propagační jízdy ke 150. výročí založení prvního hasičského sboru. 
 
Dále byla zhodnocena činnost Výkonného výboru OSH, který se scházel pravidelně 4x ročně. Zpravodaje do 
sborů byly nahrazeny webovými stránkami OSH a mailovou poštou. Výkonný výbor schvaloval ocenění práce 
hasičů nejvyšším hasičským vyznamenáním Titulem zasloužilý hasič. Dále pořádá pro Zasloužilé hasiče i další 
funkcionáře pravidelně setkání s nimi. 
 
Zhodnocena práce s mládeží, která v uplynulém období nastolila kvalitativně vyšší úroveň, počet dětí zapojených 
do práce a soutěží stoupá. Každoročně uspořádáváme pro mládež hru Plamen a soutěž dorostu, několik let 
nazpět jsme přidali i okresní pohár O dráčka Soptíka, který je velmi oblíben a těší se velké účasti.  
Zhodnoceny byly i výsledky mládeže na krajské i republikové úrovni. Dlouhodobě máme dobré hasičské 
sportovce v Poniklé (Jiroušová), v Jilemnici (Prchlíková), v Bozkově (Lampa) i v dalších sborech.V roce 2011 se 
družstvo z Poniklé zúčastnilo mezinárodní soutěže ve Slovinsku s dobrým umístěním družstva chlapců z Poniklé 
(12. místo). Všem našim sportovců, jakož i odborné radě mládeže  patří velký dík. 
 
Dále zhodnocena práce na úseku prevence, která je slabším článkem našeho OSH. Někteří členové se schůzí 
téměř nebo zcela nezúčastňují, jsou ale i poctiví (br. Mečíř), kteří odvedou v rámci svých možností poctivou 
práci (školení preventistů apod.).  
 
Zhodnoceny soutěže v požárním sportu dospělých. Téměř pravidelně se koná na stadionu v Turnově. Poděkování 
spolupořadatelům ze Hnanic a Mašova. Dobrá reprezentace byla nejen v rámci okresu, ale i na krajské úrovni 
(Poniklá, Vilémov, Bozkov).  
 
Zhodnoceno konání Poháru OSH dospělých. Poděkování Odborné radě velitelů za velmi dobrou práci a 
organizaci. 
 
Zhodnocena činnost SDH při záplavách v Severních Čechách v roce 2010a 2013.  
Shromáždění bylo dále seznámeno se statistikou požárů na okrese, s vyčíslením škod a zranění. 
 
Dobrovolní hasiči na vesnicích by měli zůstat nositeli kulturních a společenských tradic, je třeba je podporovat.  
 
Závěrem zprávy poděkoval starosta OSH zástupcům Libereckého kraje za finanční podporu, HZS za pomoc při 
zajišťování soutěží a proškolování členů výjezdových jednotek. A všem dalším členům SDH, kteří věnovali 
činnosti ve sdružení nemálo volného času, v neposlední řadě městům a obcím za dobrou spolupráci a podporu 
dobrovolných hasičů. 
 
Br. Jiří Koželuh, náměstek starosty, pak seznámil přítomné s navrženým Programem činnosti 
na ,léta 2015 až 2020.  
 
Zprávu odborné rady revizní a kontrolní přednesl vedoucí Bc. Martin Soukup. 
 
Starosta OSH Miloslav Miksánek představil kandidáty do nového Výkonného výboru OSH: 
Navrženi: 
Starosta – Arnošt Černý; náměstci starosty – Jaroslav Bachtík, Zbyněk Hrůša, Ladislav 
Jiřička, Jiří Koželuh, Bohuslav Tomeš. 
 
Po krátké přestávce se ujal slova předseda volební komise br. Ing. Zdeněk Otmar. Proběhla 
tajná volba starosty OSH, pak také aklamační volba členů výkonného výboru ve složení: 
Arnošt Černý, Miroslav Doškař, Zdeněk Drešer, Jiří Hušek, Petr Hýbl, Jiří Jindřišek, Ladislav 
Jiřička, Miroslav Medek, Martin Novotný, Bohuslav Tomeš, Miloslava Václavíková, Václav 
Vondrouš a Radek Vytina. Výkonný výbor byl zvolen. 
Potvrzeni vedoucí odborných rad: ORV – Jiří Mašek, ORP – Jaroslav Houžvička, ORM – 
Pavel Štěpánek, aktiv ZH – Pavel Vejnar 



Zvolena odborná rada revizní a kontrolní ve složení: Karel Krejčí, Miloslav Miksánek, 
Zdeněk Otmar, Jaroslav Pochop, Martin Soukup, Josef Šedivý, Alžběta Vejnarová, Oldřich 
Vodháněl, František Vrána, Josef Zahradník.  
 
Výsledek volby na post starosty OSH: 
Hlasovalo 114, pro A.Černého 108, 6 proti. 
Arnošt Černý pak v krátkém proslovu poděkoval za důvěru a požádal v začátcích i o pomoc a 
spolupráci od zkušenějších členů výkonného výboru. 
 
DISKUSE: 
p. Vladimír Mastník – Krajský úřad Libereckého kraje: omluvil pana hejtmana, pronesl 
zdravici, SDH jsou součástí IZS, kraj bude sbory podporovat a slíbil hasičům, že budou jezdit 
v budoucnu po lepších silnicích.  
 
p. Jaroslav Vízner – HZS Libereckého kraje: poděkoval za pozvání, omluvil pana ředitele 
HZS, poděkoval končícímu starostovi OSH a popřál novému, aby pokračoval v této práci. 
Poděkoval všem SDH, kteří by měli pokračovat v tradici dobrovolných hasičů, popřál hodně 
sil a vytrvalosti v práci, poděkoval rodinám hasičů za podporu a závěrem gratuloval novému 
starostovi za zvolení. 
 
br. Milan Navrátil – Krajské sdružení hasičů: má poslední příležitost poděkovat, zhodnotil 
spolupráci při ukončení funkčního období, loučí se se starosty SDH s rozdílnými pocity, je 
v tom nostalgie, zároveň uspokojení, dobré pocity převažují. Dostalo se mu uzunání za 20 let 
ve funkcích, poděkoval za propagaci hasičů v Libereckém kraji, představil nového starostu 
OSH JUDr. Maxu. 
 
ses. Věra Hudáková – OSH Česká Lípa: poděkovala za pozvání a popřála všem nově 
zvoleným funkcionářům. 
 
ses. Jiřina Brychcí – OSH Jablonec nad Nisou: poděkovala za spolupráci mezi okresy, daří se, 
těší se na další spolupráci s novými funkcionáři. Čekají nás další soutěže, nejbprve halové 
mistrovství pro děti a dorost – přihlášeno 700 dětí. 9. Května hvězdicová jízda jednotek 
historických vozidel s požehnáním praporů. Přípravka v Koberovech. Poděkování Mílovi 
Miksánkovi. 
 
p.JUDr. Vladimír Maxa – OSH Liberec: původně vystoupit nechtěl, ale zpráva br. Miksánka 
ho zaujala. Je ve funkci 14 dní, vyslovil obdiv nad růstem, mládeže v členské základně, 
výsledky v soutěžích nám závidí, hlavně v účasti družstev na postupových soutěžích. Dobře 
se mu spolupracovalo s br. Miksánkem, gratuloval novým funkcionářům na čele s br. 
Arnoštem Černým. 
 
br. Miloslav Miksánek – poděkoval ses. Brychcí za hodnocení, spolupráce za poslední čtyři 
roky se opravdu zlepšila. 
 
p. Jaroslava Havlíčková – HVP, a.s. pobočka Jičín: je zásluhou sborů že pojišťovna funguje, 
zhodnotila výsledky HVP, a.s. za poslední období. Dobrá spolupráce se sbory: Loukov, 
Kundratice, Hrubá Skála, Čistá, benešov u Semil. Bude třeba změnit smlouvy o spolupráci 
s ohledem na nové funkcionáře – nahlásit na OSH. Poděkovala p. Miksánkovi, Mlejnkovi, 
Cermanovi, firmě Jistota Turnov za práci při sjednávání pojištění. Popřála novému OSH. 



Br. Pavel Vejnar – Aktiv ZH: pozdravil shromáždění jménem zasloužilých hasičů okresu i 
kraje, poděkoval za spolupráci Mílovi Miksánkovi. V ČR je 1400 zasloužilých hasičů, 
v Libereckém kraji je 49 ZH, v okrese Semily 16. Sbory by neměly ztratit kontakt se ZH. 
Máme kroniku ZH a nositelů Řádu sv. Floriána, setkáváme se pravidelně s těmito oceněnými 
funkcionáři. 
 
Následovala zpráva o volbě náměstků a ORKR: 
Náměstci starosty OSH: 
1. br. Jiřička (111 hlasů), 2. Br. Bachtík (95 hlasů), 3. Br. Koželuh (83 hlasy), 4. Br. Tomeš 
(72 hlasů). Náhradníkem je br. Hrůša (62 hlasy). 
 
Odborná rada kontrolní a revizní: 
Br. Miksánek 64 hlasy, br. Soukup 49 hlasů. Vedoucím zvolen br. Miksánek. 
 
Proběhla volba delegátů na krajské shromáždění delegátů a na sjezd hasičů. Volební komise 
zakončila činnost v 11,55 hodin a byla vyhlášena přestávka na oběd. 
 
Ve 13,00 hodin pokračovalo zasedání předáním ocenění zasloužilým funkcionářům: 
Řád sv. Floriána : 
br. Alfréd Adametz + věcný dar + titul Čestný nám. starosty OSH 
br. Pavel Vejnar, br. Jaroslav Kynych, br. Arnold Pfeifer, br. Koželuh Jiří, br. Doležal Jan, br. 
Stuchlík Bohumil. 
Medaile „Za mimořádní zásluhy“ – br. Ing.Miloslav Miksánek + věcný dar + titul Čestný 
starosta OSH 
Čestné uznání ústředí : br. Karel Jiříček 
Medaile sv. Floriána: SDH Košťálov, převzal br. Doškař 
Pamětní list: Obec Košťálov, převzal místostarosta p. Havlík 
Pamětní list:  Krizovému řízení LK, převzali p. Broulík a p. Molnár 
Pamětní list: p. Jaroslav Vízner, HZS Libereckého kraje 
Pamětní medaile ke 150. Výročí hasičů za organizaci oslav v okrese + fotoknihu + DVD: 
SDH Semily a SDH Lomnice nad Popelkou 
K 70. narozeninám byl oceněn věcným darem náměstek starosty OSH br. Jiří Koželuh 
 
Pokračování diskuse: 
Br. Petr Hýbl – SDH Ktová: poděkoval za spolupráci br. Miksánkovi 
Br. Ladislav Jiřička – SDH Čistá u Horek: propojení hasičů s komunální politikou, poděkoval 
br. Černému, že přijal nominaci, do budoucna je třeba zasloužilé členy více oceňovat. 
Br. Miloslav Miksánek – poděkoval za ocenění, proběhly ovace „standing ovation“, vysvětlil 
pravé důvody odstoupení, mohlo by jít v brzké době o zdraví. Rozdal všem přítomným další 
přípitek. 
Br.Bohumil Stuchlík – poděkoval za ocenění Řád sv. Floriána, za práci Mílovi Miksánkovi 
 
 
Br. Petr Matyáš přednesl návrh na usnesení – přijato. 
 
Závěr: poděkování SDH Košťálov za uspořádání shromáždění 
Ukončení: br. Doškař ve 13,55 hodin. 
 
Zapsal: Milan Mlejnek  
 


